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Zpráva o činnosti za rok 2022 

 

 

 

     K 31. 12. 2022 byl stav členské základny 372 členů, z toho 314 dospělých, 8 mládežníků a 50dětí. Z toho je 

22 žen a 7 členů je v kategorii ZTP, takže stav oproti roku minulému byl nárůst členské základny o 20 tedy 

rozdíl slušný, přibyli dospělí i děti a mládeže. Je zde vidět, že je o členství stále zájem, a i když nás bohužel, 

příčin dlouhodobé nemoci či úmrtí nedobrovolně opustilo několik našich dlouholetých členů, počet nových je 

takový, že zde je již zmíněný nárůst, zejména v kategorii dětí.   

. 

     Devítičlenný výbor, ve složení předseda p. Zdeněk Fojtík, dále jednatel p. Vít Kružík, místopředseda pí. 

Šárka Fojtíková a hospodář p. Václav Fojtík, a členové výboru p. Jaroslav Jakeš, p. Jaroslav Grunt pokladník, p. 

Miroslav Soukup účetní, p. Bohuslav Tengler vedoucí mládeže a p. Libor Kolín vedoucí rybářské stráže pracoval 

v mezích možností podle plánu činnosti. V únoru 2022 na volební členské schůzi byl zvolen nový výbor, 

předseda a dozorčí komise. Předsednictví obhájil opět p. Zdeněk Fojtík, dále pak byli zvoleni pp. Miroslav 

Svatoš- místopředseda MO, Jaroslav Jakeš-jednatel MO, Václav Fojtík-hospodář MO, Miroslav Soukup-účetní, 

Jaroslav Grunt-pokladník a členové Libor Kolín, Vít Kružík a Bohuslav Tengler, který je vedoucím mládeže.   

      S potěšením mohu konstatovat, že se všichni členové výboru stavěli k plnění svých povinností zodpovědně.  

     Dozorčí komise ve složení p. Tvaroh a pp. Miroslav Svatoš a Vladimír Široký, po volbách ve složení 

předseda p. Tvaroh a členové pp. Miroslav Gažák a Josef Bečvář pracovala podle plánu, k její činnosti nelze 

vznést připomínku. 

     Základem naší práce je odchování kvalitní násady pstruha obecného, sivena amerického a lipana podhorního 

pro sportovní vody. Hospodaříme na revírech Svatava 2, Liboc 1 a Liboc 3.  Každý z našich revírů má svá 

specifika a je nutno se na ně pohlížet z různých pohledů.  

     Na Svatavě se vzhledem k její povaze dobře daří jak pstruhům a sivenům, tak i lipanu, který potřebuje více 

prostoru a klidnější vodu, a má zde i vhodné podmínky pro přirozené rozmnožování. Proto je zde i v násadovém 

plánu. I přes skutečnost, že získat plůdek, nebo ročka lipana je v posledních letech problematické, se stav 

v revíru pomalu stabilizuje, a to díky tomu, že se uvolnily finance na jeho sanaci. Také s kormorány se situace 

poměrně zklidnila, velkým našim přáním je aby se nevrátil tlak ze strany tohoto predátora tak jako byl 

v minulých letech a potom můžeme doufat, že se početní stav lipana v lovné míře bude i nadále přirozeně 

zvyšovat. Na potoce Libockém naopak pro lipana podmínky nejsou až tak vhodné, je to také vidět na ročním 

násadovém plánu, který je zde na revíru Liboc 1 výrazně menší než na Svatavě. Na revíru Liboc 3 není 

s násadou lipana počítáno vůbec.   

     Co se týče pstruha obecného a sivena amerického jsme již dlouhodobě v odchování obsádky soběstační, 

nejsme odkázáni na nákup násad do revírů a finanční prostředky vynakládáme pouze na nákup plůdku, který si 

v dostatečném množství i kvalitě odchováme na našich chovných potocích. Nicméně jsme po zralé úvaze 

přikročili v loňském roce k nákupu těchto ryb v míře nad 35 cm, a to v množství po 100 kg od každého druhu a 

tím oživili velikostně a jakostně obsádku na Svatavě po ještě ne tak docela zapomenuté otravě a s ní spojeným 

úhynem. Kvalita i kvantita zarybnění našich revírů je ostatně znát i na odezvách nejen rybářů z jiných MO 

v rámci našeho územního svazu, ale i z jiných krajů republiky a sousedního Německa. 

     V roce 2022 byl lipan opět u dodavatelů nedostatkový, nicméně se podařil lipan vysadit díky našim jednáním 

s chovatelem a pomoci územního svazu, který nám tuto rybu spolu s lipanem dodávaným svazem dopravil 

k vysazení. Zde je na místě zmínit zvlášť p. Petra Dimitrova- tehdy technika, dnes hospodáře ÚS, který se o 



 

 
 

 

 

 
dopravu těchto lipanů přičinil a ušetřil nám tím  jak čas, tak i nemalé prostředky. Tak bylo možno opět realizovat 

další etapu projektu naší MO „Návrat lipana do řeky Svatavy.  

 

     V číslech za rok 2022 : z chovných potoků Kamenný  a Sněžný bylo sloveno celkem 3014 ks dvouletého 

pstruha obecného o celkové váze 904 kg, a 94 ks sivena amerického, zde byla váha 30 kg. Mimo plán, bylo 

sloveno a vysazeno 45 ks pstruha duhového, celkem 13 kg. Všechny ryby byly vysazeny do revírů dle 

dlouhodobého násadového plánu, a to do Svatavy 1626 ks PO a 94 ks sivena, do Liboce 1 pak 1038 ks PO a do 

Liboce 3 pak 348 ks PO. Násadový plán byl splněn.   

     Mimo násadový plán jsme pak vysadili již zmíněné pstruhy a siveny z vlastních prostředků a to jak do 

Svatavy tak do Libockého potoka 1 a 3.  

     Do chovných potoků bylo vysazeno 70 000 ks plůdku PO, a to z líhně MO Tachov. 

      

     Jen pro celkový obraz situace – z celé MO se na hospodaření podílí 38 rybářů, mimo to pak děti ze všech tří 

 kroužků, 2 ženy a 10 důchodců. 

 

      V souvislosti s aktivitami hospodářského sboru je nutno zhodnotit i práci na úseku brigád. K připomenutí- 

povinnost člena, samozřejmě dospělého je 10 hodin práce.  

     Naše MO v souladu se stanovami odsouhlasila, že zbaveni pracovní povinnosti budou důchodci, mládežníci a 

ženy a děti, takže zbývá celkem k práci 285 členů. Z tohoto počtu se aktivní měrou podílí včetně práce ve 

výboru, komisích a práce s mládeží 56 lidí. To je cca 13% z počtu členů povinných práce.  

     Celkem těmito 56 lidmi, ve kterých jsou zahrnuti i důchodci, ženy, mládežníci- tedy ti, kteří by nemuseli, 

bylo odpracováno 3527 hodin. Stav zájmu o aktivní podíl na životě organizace je v posledních letech setrvalý a 

slabý. Podíl jednotlivých činností je následující:553 hodin hospodářský sbor a rybářská stráž, výdej povolenek a 

administrativa 598 hodin, povinnosti výboru a komisí – tj. organizační a schůzová činnost 206, a 1942 hodin 

věnovalo 10 členů práci s mládeží. Dalších 227 hodin odpracovalo 10 lidí na údržbě klubovny, vozidel a 

ostatního materiálu. 

     Pouze pro zajímavost, průměr odpracovaných hodin je 63 na každého jednoho ze zúčastněných, pokud 

bychom to rozpočetli mezi všechny členy MO, vychází cca 12 hodin na rybáře.  

     Na druhou stranu máme i takové rybáře, kteří nadávají na drahotu povolenek, SHR, členství, kteří pláčou, že 

nemohli brigádu odpracovat a strašně by  chtěli, a kteří, když už byli osloveni a práci přislíbili, nakonec 

s různými výmluvami nepřišli a zůstalo u praxe už zažité, a to takové, že opět nastoupili ti srdcaři, nebo takové, 

kteří rovnou poví, že raději si jednou v hospodě odřeknou nějaké to pivko a panáka a mají na brigádu v kapse a 

nikam nemusí.   

  

Z uvedeného po zralé úvaze vyplývá, že je nutno práci těch, kteří se na činnosti aktivní měrou podílí nejen 

vyzdvihnout, ale že jim patří opravdu velké poděkování, protože bez jejich práce by nebylo možno se 

zmíněnými úspěchy  pochlubit a nebylo by možno  zabezpečit ani to nejzákladnější fungování organizace.  

 

     Další povinností, kterou má naše MO je i mít ustanovenou rybářskou stráž a ta by měla být také na 

odpovídající úrovni a v počtu potřebném k zajištění dodržování pravidel rybářům daných rybářským řádem a 

předpisy s ním souvisejícími. K výkonu této služby v současnosti máme RS o počtu osmi členů.  

     Stáž pracovala ve složení pp. Libor Kolín, Václav Fojtík, Zdeněk Fojtík, Josef Fojtík, Oldřich Vaněk a p. 

Vojtěch Chvalina.  

     Strážní dohromady v roce 2022 prováděli kontroly na vodách velké většiny působnosti Zpč. kraje, tedy 

v oblasti jak Sokolovska, Chebska a Karlovarska, tak částečně i Plzeňska. Zde je třeba vyzdvihnout práci pánů 

Zdeňka Fojtíka a Vojty Chvaliny, kteří jsou našimi nejaktivnějšími strážnými s nejvíce výsledky. Dalším z velmi 

aktivních je pan Bečvář a samozřejmostí vyplývající z titulu funkce i hospodář MO p. Václav Fojtík, který 

naprostou většinu kontrol provádí v souvislosti s našimi chovnými toky.   

      

     Důležitým odvětvím naší práce je práce s dětmi a mládeží. Kroužek malých rybářů pracuje nezávisle na 

DDM již 11 let a každý rok této práce měl svá specifika. Kroužek se podařilo rozjet naplno a konečně u dětí 

dosáhnout i solidní úrovně znalostí. 

        Vedení mládeže má v kompetenci p. Bohuslav TENGLER, který se dětem opravdu poctivě věnuje a vede i 

skupinu v Kraslicích, dále jako asistent vedoucího pracuje v Kraslicích  p. Pavel Fara. Pan Tomáš Vimr vede 

skupinu v Rovné u Sokolova a nově máme i skupinu v Oloví, která pracuje pod vedením p. Jiřího Mikuláše za 

asistence p. Rostislava Šimka a je nutno konstatovat, že pracuje velmi dobře. Dále se na akcích s mládeží podílí 



 

 
 

 

 

 
značnou měrou pp. Miroslav Svatoš, Tomáš Fojtík a p. Jaroslav Jakeš, kteří jsou ochotni kdykoliv vypomoci. 

Navíc se nám podařilo získat ke spolupráci odborný lékařský dozor, kdy na akce mládeže jezdí  MUDr. Jiří 

Runge.      

     Účast na schůzkách a akcích je téměř 100%. Samozřejmě, nebylo to samo o sobě, s rodiči dětí, které 

nepracovaly nebo navštěvovaly kroužek jen sporadicky, byla situace probrána a ti, kteří o kroužek ztratili zájem, 

docházet přestali. Tím však neukončili členství ve svazu, jsou rybáři i nadále, pouze pod vedením a 

zodpovědností svých rodičů či starších kamarádů. 

       Malí rybáři byli i nadále na schůzkách seznamováni s rybářským řádem, stanovami, rybářskou etikou, 

základy rybolovné techniky, učili se praktické věci, jako navazování uzlů, údržba rybářského náčiní a podobné 

dovednosti.           

     Od jarních měsíců, jak dovolilo počasí, byly  obnoveny i praktické činnosti jako nácvik hodu na cíl a do 

dálky, a výjezdy k vodě. 

      V uplynulém roce proběhlo jedno týdenní soustředění v autokempu Vikletice na Nechranické přehradě.      

Tato akce prověřila, jak jsou rybaříci připraveni  prakticky  

Prověřování probíhá celoroční soutěží „rybářský pětiboj“, kde nejlepší 3 kromě diplomu dostali i praktické ceny 

a roční předplatné časopisu Rybářství, ostatní malí rybáři za práci v kroužku obdrželi praktické drobnější dárky. 

     

       Nakonec je třeba informovat i o neméně důležitému úkolu, kterým je školení nových uchazečů o členství ve 

svazu. U naší MO je plně v kompetenci hospodáře. Za pomoci dalších školitelů, pánů Jakeše a Tenglera 

v loňském roce připravil 3 školení v první polovině a 2 v druhé polovině roku, kdy celkem 17 uchazečů složilo 

zkoušky z předepsaného minima a bylo jim vydáno osvědčení, aby se mohli stát plnoprávnými rybáři.  

     V souvislosti s prací kroužku je třeba zmínit výraznou pomoc a podporu ze strany města Kraslice, které nám 

v roce 2022 poskytlo na tuto činnost grant ve výši 15.000 Kč a dále od města Oloví příspěvek na kroužek 3 000,- 

Kč a  také ze strany územního svazu Plzeň, kdy jsme obdrželi touto cestou dotaci z MŠMT celkem 15 000,- Kč, 

které jsme využili na úhradu nákladů s pobytem na soustředění      

 

       V loňském roce nás nepotkaly žádné mimořádné události typu otrava či znečištění vod, kormoráni, vydry a 

podobní škůdci nám také ve větší míře neškodili, ovšem začíná nás bolet jiná, neméně závažná. Souvisí se 

suchým průběhem letního období, zde bohužel nic neovlivníme, lze jen doufat, že následující roky budou lepší a 

na srážky a vodu bohatší.  

      

 

 Děkuji za pozornost a všem vám přeji hodně úspěchů v dalším období. Petrův zdar. 

   

 

  

   

 

 

 


